
 

                  08. november 2023 

 

 

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Hvilke bygder er der bygget multihaller? 

2. Såfremt man bygger en multihal i Aappilattoq, en bygd i Upernavik, hvor stor kan 

man regne med at multihallen bliver? 

3. Har Naalakkersuisut planer for bygning af multihaler i bygder, som ikke har en sådan 

facilitet? 

a. Hvis der er sådanne planer, hvornår vil man så bygge multihaller? 

b. I såfald ikke, bedes Naalakkersuisut redegøre herfor. 

 

(Medlem af Inatsisartut, Jens Napãtôk’ Naleraq) 

 

 

Begrundelse: 

I bygderne har børn, unge samt voksne brug for fritidsfaciliteter indenfor idræt og lignende, og 

derfor er der brug for udbygning af sådanne faciliteter. Disse multihaller mangler i høj grad. 

Bygderne har brug for udvik-ling, hvad angår fritidsmuligheder. Gamle forsamlingshuse eller skoler 

der benyttes til sådanne aktiviteter er absolut utidssvarende, hvad angår fritid for børn, unge m.m. 

Grønland har ambitioner om at blive verdens mest aktive land indenfor idræt og, såfremt dette skal 

realiseres, har bygderne absolut brug for multihaler og som skal bygges snarest. 

 

Jeg ønsker at få svar inden for 10 arbejdsdage. 

 


